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Ministeren for by, bolig og landdistrikters besvarelse af spørgsmål nr. 12 ad forslag til 

lov om Lov om ændring af lov om friplejeboliger, lov om almene boliger m.v., lov om 

social service og lov om individuel boligstøtte (Fri adgang til plejeboligmarkedet, 

ophævelse af krav om genudbud, ændring af afregningssystemet, 

pantsætningsforbud, forenkling af friplejeboligordningen m.v.) (L 139). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Louise Schack Elholm (V) 

 

Spørgsmål nr. 12: 

Vil ministeren sikre, at der bliver oprettet en ministeriel følgegruppe, der i de første fem år efter 

forslagets vedtagelse kommer med en årlig status om lovforslagets implementering, samt at der bliver 

lavet en delevaluering af afregningssystemet efter 2 år? 

 

Svar: 

Jeg kan henvise til min besvarelse af udvalgets spørgsmål 7 (ad L 139) 

 

I de kommende 5 år vil jeg herudover give udvalget en årlig orientering om udviklingen i antallet af 

friplejeboligpladser. Det vil sige antallet af årlige godkendelser og årlige støttetilsagn, antallet af 

omdannelser, antallet af friplejeboliger i nyerhvervede ejendomme og antallet af friplejeboliger i lejede 

ejendomme. For så vidt angår friplejeboliger i nyerhvervede ejendomme vil ministeriet også kunne 

oplyse i hvilket omfang en evt. løbende støtte fortsætter ved erhvervelsen. Endelig vil ministeriet 

kunne give oplysning om det årlige antal tvangsauktioner og ibrugtagninger til anden anvendelse. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Carsten Hansen 

   

          
 Dato: 19. marts 2015 
  
  
  

By- og Boligudvalget 2014-15
L 139 endeligt svar på spørgsmål 12
Offentligt


